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INFORMACE OBECNÍHO ÚŘADU 

 

Hlášení závad: tel.: 315 765 056,  e-mail: poruchy@nova-ves.cz 

Městská policie Veltrusy: tel.: 777 919 156, 777 919 157 

Servis tlak. přípojek - kanalizace: prac. dny - tel. 416 857 071 (hlas. zázn.),  

víkendy - tel. 724 719 298, 776 001 806 

Připomínky, nápady pro zlepšení fungování obce: info@nova-ves.cz 

 

Periodický tisk územního samosprávního celku. 

Vydává:  Obecní úřad Nová Ves, Nová Ves 154, 277 52,  IČ: 00237132, pro své části: 

Nová Ves, Staré Ouholice, Nové Ouholice, Vepřek a Miřejovice.  

Vychází 12 × ročně. Distribuce zdarma. 

Je registrován Ministerstvem kultury ČR pod číslem E 10295. 

Číslo 12/2022 vydáno 15. 12. 2022 v Nové Vsi v nákladu 555 ks. 

Zasílání příspěvků do zpravodaje: zpravodaj@nova-ves.cz. 

Redakce (informační výbor obce):                                                                                        

Ing. Bohdana Tobiášková, Jiří Faix, Mgr. Jiří Karas. 

Fotografie na titulní straně: Lukáš Jansa 

Za správnost a věcnost údajů uvedených v příspěvcích odpovídají jejich autoři.  

Názory obsažené v příspěvcích nemusí vyjadřovat stanovisko redakce nebo 

zastupitelstva obce. 

 

Uzávěrka dalšího vydání Novoveského zpravodaje je 15. ledna 2023. 

mailto:poruchy@nova-ves.cz
mailto:info@nova-ves.cz
mailto:zpravodaj@nova-ves.cz
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 aktuality ze stavby v Nové Vsi a v Nových Ouholicích 

 spolkové novinky a pozvánky – Spolek seniorů, Maratonklub a další 

 reportáže z adventních akcí v obci 

 5. díl ze záchrany Satranova mlýna 

 Co nevím, nepovím… 
 

 

Rozsvěcení stromečku na Vepřku 

Adventní věnec 

Strojení adventního věnce patří k relativně mladým, zato velmi oblíbeným zvykům 

předvánočního času. Kořeny tradice sahají do první poloviny 19. století. V Rakousku                    

a v Německu jsou adventní věnce prvními posly blížících se vánočních svátků. Nejstarší 

písemně doložená zpráva o adventním věnci pochází z roku 1838. 

Zákaz věšení prádla na Štědrý den 

Nechcete si pod stromeček nadělit rodinné neštěstí? Pak na Štědrý den neperte prádlo               

a nenechávejte v domě viset ani ručníky a utěrky. (Zákaz věšení prádla je kromě Štědrého dne 

ještě na Nový rok a na Velký pátek). 

Krájení jablka 

Tradice krájení jablka patří k závěru štědrovečerní večeře. Každý rodinný příslušník si vezme 

své jablko a přepůlí ho nožem kolmo ke stopce. Pokud má jadřinec uvnitř tvar pěticípé 

hvězdičky, všichni se příští rok sejdou ve zdraví. Tvar kříže naopak věští nemoc či smrt. 

Vlašský ořech pod polštář 

Pokud si v podvečer Štědrého dne položíte pod polštář vlašský ořech a ihned ráno                     

ho po probuzení (ještě v posteli) sníte, budete celý rok chráněni před blechami a štěnicemi. 

(Připravila M. Jelínková) 
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Vážení spoluobčané, 
musím říci, že letošní rok pro mě osobně posunul hranici možného zase o kus dál. 

Před 3 lety bych si nikdy nemyslel, že je možné zažít celosvětovou pandemii a ještě 

před rokem by mě ani ve snu nenapadlo, že pár stovek kilometrů od našich hranic 

propukne válka, která už stála tolik zbytečných životů a která ve svých důsledcích 

ovlivňuje naše každodenní životy. Léta blahobytu a klidu nás bohužel ukolébala 

pocitem, že se jedná o samozřejmé hodnoty.  

Važme si proto víc než kdy jindy, že žijeme v zemi, kde vládne mír, a můžeme tak 

v klidu trávit svátky se svými blízkými. Věnujme prosím naše myšlenky těm, kteří si 

takový luxus dovolit nemohou a přejme si, krom obvyklých zdvořilostních přání, aby 

rok 2023 byl ve znamení míru a bezpečnosti nás všech. Myslím, že si těchto cenných 

komodit budeme vážit daleko více, než kdy předtím. 

V posledních dnech jsem měl možnost se s řadou z vás potkat osobně na adventních 

setkáních, dvě mi bohužel nemoc překazila. Ale bude jistě příležitost se ještě potkat, 

třeba na Štědrý den na návsi, či v kostele. 

Přeji Vám všem klidné prožití vánočních svátků s vašimi milovanými                   

a do Nového roku Vám přeji hlavně zdraví, mnoho štěstí                                        

a úspěchů v soukromém i pracovním životě. 

Srdečně zdraví Lukáš Jansa, starosta obce Nová Ves 
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ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE  
Dne 12. 12. 2022 se sešlo zastupitelstvo obce Nová Ves na svém zasedání v počtu       

8 členů. Přítomni byli: Lukáš Jansa, Ing. Michaela Knížková, Ing. Adam Titěra, Ing. Petr 

Štorek, Ing. Renáta Hakrová, Martina Srncová, Martin Exner a Ing. arch. Miroslav 

Hujer. Omluvena byla Ing. Bohdana Tobiášková. 

Zastupitelstvo na svém zasedání mimo jiné: 

 Vzalo na vědomí zprávu o hospodaření obce v listopadu 2022.  

 Vzalo na vědomí zprávu finančního a kontrolního výboru. 

 Projednalo a schválilo rozpočet obce Nová Ves na rok 2023. 

 Projednalo a schválilo rozpočet na rok 2023 a Střednědobý výhled rozpočtu 

Mateřské školy Nová Ves. 

 Schválilo rozpočtové opatření č. 1/2022 Střednědobého výhledu rozpočtu obce 

Nová Ves 2022 – 2026. 

 Pověřilo starostu obce provedením rozpočtového opatření k 31. 12. 2022. 

 Schválilo cenu stočného na rok 2023 ve výši 72,40 Kč/m3 vč. DPH. 

 Schválilo kroniku obce Nová Ves za rok 2017. 

 Schválilo obecně závaznou vyhlášku obce Nová Ves č. 1/2022 o místním 

poplatku za obecní systém odpadového hospodářství. 

 Stanovilo výši odměn za výkon funkcí neuvolněných členů zastupitelstva obce. 

 Schválilo pořízení změny č. 1 územního plánu obce Nová Ves, cenové nabídky 

na tuto změnu a cenovou nabídku na územní studii pro obchvat Nové Vsi. 

 Schválilo organizační strukturu obce na rok 2023. 

 Projednalo návrh na doprovodná opatření pro zvýšení bezpečnosti chodců          

v obci Vepřek.   

V diskuzi se probíral především aktuální stav prací na stavbě. 
Zapsala Lucie Tláskalová / Kompletní zápis naleznete na webových stránkách Nové Vsi 

www.nova-ves.cz v záložce Samospráva/zápisy ze zasedání zastupitelstva.  

Příští zasedání zastupitelstva se bude konat v únoru 2023,                             

přesný termín zatím nebyl stanoven. 
 

 

http://www.nova-ves.cz/
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   1. 11. 2022 30. 11. 2022 

BÚ Česká spořitelna I 2 179 398,62 Kč 1 909 802,35 Kč 

BÚ Česká spořitelna II 1 120 874,49 Kč 300 337.49 Kč 

BÚ ČNB                                              19 851 964,38 Kč 20 901 251,98 Kč 

Pokladna 17 548,00 Kč 28 517,00 Kč 

Celkový stav fin. prostředků obce  23 169 785,49 Kč 23 139 908,82 Kč 

   
Pokladna výdaje nad 30 000 Kč 

Mzdy 72 324,00 Kč 19. 11. 2022 

   
BÚ výdaje nad 30 000 Kč 

Rekonstrukce veřejného osvětlení 427 157,83 Kč  1. 11. 2022 

Sociální pojištění 77 177,00 Kč 10. 11. 2022 

Zdravotní pojištění 31 557,00 Kč 10. 11. 2022 

Daň z příjmů FO 53 323,00 Kč 10. 11. 2022 

Plat 44 168,00 Kč 11. 11. 2022 

Plat 35 780,00 Kč 11. 11. 2022 

Odchodné 139 424,00 Kč 14. 11. 2022 

Svoz tříděného odpadu 10/2022 91 480,33 Kč  15. 11. 2022 

Svoz komunálního odpadu 10/2022 40 025,98 Kč 15. 11. 2022 

Rekonstrukce veřejného osvětlení 127 309,12 Kč 16. 11. 2022 

Splátka jistiny úvěru – kanalizace 104 166, 00 Kč 20. 11. 2022 

Dotační management kanalizace 84 700,00 Kč 21. 11. 2022 

Splátka úroků z úvěru - kanalizace 38 673,65 Kč 30. 11. 2022 

Úvěr na projekt Odkanalizování obce Nová Ves 

Sjednaná výše úvěru 25 000 000,00 Kč 

Zbývající jistina ke splacení 19 270 854,00 Kč 

Připravila Ing. R. Hakrová, místostarostka 

Obecní úřad bude během vánočních svátků uzavřen. Posledním úředním dnem v roce 

2022 je pondělí 19. prosince. V roce 2023 budou úřední dny od pondělí 2. ledna. 

Pošta bude otevřena v běžných otevíracích hodinách až do pátku 23. prosince.          

Od 27. 12. do 30. 12. bude také otevřeno jako obvykle.                                        

V případě změn Vás budeme informovat. 
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V pátek 25. 11. 2022 jsme slavnostně otevřeli 1. úsek silnice II/608 v Nové Vsi             

po rekonstrukci, stavbě chodníků a veřejného osvětlení, od 1. 12. 2022 je tento úsek 

otevřen pro veřejnost v režimu průjezdu stavbou s max. rychlostí 30 km/h                

(po křižovatku Na Homolce a nájezd na dálnici). 

 
Bylo to moc fajn setkání s místními i obyvateli okolních obcí, včetně kolegů starostů. 

Děkuji také za milou návštěvu vzácným hostům – paní místopředsedkyni sněmovny 

Věře Kovářové Železné, paní hejtmance Petře Peckové, panu radnímu Petru 

Boreckému, panu poslanci a bývalému starostovi Martinovi Exnerovi a řadě dalších. 

  
Procházka po novém úseku k poště / Přípitek a občerstvení 

Moc jsem si to s vámi všemi užil, ať nám silnice i chodníky dobře slouží! 



 8 

V Nových Ouholicích je hotová 1. etapa dešťové kanalizace, s majiteli přilehlých 

nemovitostí bylo konzultováno napojení svodů, dále byly provedeny přeložky vody              

a plynu. 

Počasí stavbě dlouho přálo, proto byly oproti 

plánu dříve započaty práce na demolici 

stávajícího chodníku směrem od čerpací 

stanice do Nových Ouholic. Proběhne-li vše 

bez komplikací, měla by být v týdnu před 

Vánoci osazena nová lávka pro pěší a zrušen 

tak provizorní koridor pro chodce, který není 

ideální. Chodci by tak měli možnost využívat 

stávající chodník, zejména během zimní 

přestávky (cca od 20. 12. do 15. 1.). 

Netrvalo dlouho a ostrůvek na „place“ u pošty nám pokřtil o víkendu buď autobus 

nebo nákladní auto. Na ten ostrůvek se snesla velká kritika od veřejnosti i řidičů 

autobusů. Musím připomenout, že jsme jako obec Nová Ves měli k podobě ostrůvku 

řadu připomínek. Došlo už jednou k jeho úpravě, bude ale podle mě nutné ho ještě 

více snížit. Bylo také potřeba upravit parkovací místa u pošty ze tří na jedno podélné. 

Prosím všechny, aby bylo místo využíváno opravdu jen pro návštěvy pošty a nebylo 

blokováno majiteli okolních nemovitostí.  

S dodavatelem veřejného osvětlení také ladíme nastavení intenzity lamp                       

a u některých nemovitostí také naklopení, aby nebylo zbytečně oslňující, ale aby 

zároveň chodník i silnice zůstaly bezpečné a dobře osvětlené. 

Děkuji také za Vaše podněty ohledně dopravního značení. Na značku i plné čáry         

na silnici jsme investora KSÚS upozornili během kontrolních dnů.  

Bohužel jsme, stejně jako v minulém roce, nuceni zvýšit poplatek za odpady.  

Pro rok 2023 to vychází na 1 200 Kč za osobu, což je dle zákona o odpadech limitní 

částka. Vzhledem k tomu, že svozová firma nám navýší cenu o inflační doložku, bylo 

zastupitelstvo nuceno jít s touto částkou až na maximum. Zároveň ale budeme jako 

obec odpady dál dotovat, reálné náklady jsou totiž cca 1 600 Kč/osobu.  

Jak už z toho vyplývá, obec z těchto navíc vybraných peněz nic neuvidí, pouze tím jen 

částečně vykryje částku, kterou musí odpady dotovat. 

Stejně jako rostou náklady nám všem, rostou i obci, a bylo tak nutné k tomuto kroku 

přistoupit. Netěší nás to nikoho, ale čísla hovoří bohužel jasně, proto se na navýšení 

shodlo jednoznačně celé zastupitelstvo. 
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Nálepky musí být na všechny popelnice. Po zaplacení si je můžete vyzvednout            

na obecním úřadě nebo Vám je na vyžádání e-mailem nebo telefonem po obdržení 

platby hodíme do schránky. 

Platba za odpady má být podle vyhlášky uhrazena do konce února. Upozorňuji,          

že svozová firma od března nebude vyvážet popelnice, které nemají vylepenou 

nálepku pro aktuální rok! 

Přehledný seznam všech poplatků, včetně možností plateb je přehledně popsán také 

na https://www.nova-ves.cz/poplatky/. 

Úhrada a variabilní symbol 

Platby lze provést na pokladně Obecního úřadu Nová Ves v úřední dny nebo zasláním 

na bankovní účet vedený u České spořitelny 

číslo účtu: 0460043319/0800, 

variabilní symbol: č.p. vašeho domu + číslice označení vaší části obce. 

Označení částí obce: Nová Ves  - č. 1, Nové Ouholice – č. 2, Staré Ouholice – č. 3, 

Vepřek – č. 4, Miřejovice – č. 5. 

Příklad: Trvalý pobyt na adrese Nová Ves 154, jako variabilní symbol uvedu: 1541 

Do zprávy pro příjemce uveďte, prosím, za koho platíte: příjmení 

Případné dotazy týkající se plateb za poplatky Vám rádi zodpovíme na e-mailu: 

lucie.tlaskalova@nova-ves.cz, tel. 733 770 842 

Lukáš Jansa, starosta 

VOLBY PREZIDENTA ČR 
1. kolo voleb proběhne 13. a 14. ledna 2023. Pokud žádný z kandidátů nepřekročí 

hranici 50 % hlasů, bude probíhat 2. kolo voleb, a to 27. a 28. ledna 2023. 

Voličem je: 

 občan ČR, který nejpozději 14. ledna 2023 dovrší věku 18 let; ve druhém kole 

pak i občan ČR, který nejpozději 28. ledna 2023 dovrší věku 18 let,  

 a nemá omezenou svobodu z důvodu ochrany zdraví lidu a omezenou 

svéprávnost k výkonu práva volit. 

Prokázání totožnosti 

Volič musí ve volební místnosti prokázat svou totožnost a státní občanství České 

republiky platným občanským průkazem, platným cestovním, diplomatickým nebo 

služebním pasem České republiky anebo cestovním průkazem. 

Neprokáže-li volič svou totožnost a státní občanství České republiky potřebným 

dokladem, nebude mu hlasování umožněno. 

VOLEBNÍ MÍSTNOSTI: 

V pátek 13. ledna 2023 jsou volební místnosti otevřené od 14 do 22 hodin.  

V sobotu 14. ledna 2023 jsou volební místnosti otevřené od 8 do 14 hodin. 

https://www.nova-ves.cz/poplatky/
mailto:lucie.tlaskalova@nova-ves.cz
tel:+420733770842


 10 

- Pro občany Nové Vsi je určena volební místnost č. 1 – sál Obecního úřadu, Nová 

Ves 154. 

- Pro občany Vepřku a Nových Ouholic je určena volební místnost č. 2 - Dům 

služeb, Nové Ouholice 43. 

- Pro občany Miřejovic a Starých Ouholic je určena volební místnost č. 3 - 

Hospoda U hasiče, Staré Ouholice 57. 

Hlasovací lístky 

Hlasovací lístky pro volbu prezidenta republiky jsou vytištěny pro každého kandidáta 

samostatně. Na každém hlasovacím lístku je uvedeno číslo kandidáta. 

Hlasovací lístky obdrží voliči nejpozději 3 dny přede dnem prvního kola volby             

(do 10. ledna 2023). 

Pro druhé kolo volby obdrží voliči hlasovací lístky až ve volební místnosti. 

Vzorové hlasovací lístky a informace o případných tiskových chybách na hlasovacím 

lístku jsou zveřejněny ve volební místnosti. 

Průběh hlasování 

Volič obdrží od okrskové volební komise prázdnou úřední obálku opatřenou úředním 

razítkem. Na požádání mu komise vydá i sadu hlasovacích lístků. 

Volič vloží do úřední obálky jeden hlasovací lístek pro kandidáta, pro kterého 

se rozhodl hlasovat. Hlasovací lístek se nijak neupravuje. 

Volič musí dbát na to, aby do úřední obálky vložil pouze jeden hlasovací lístek, jinak je 

hlas voliče neplatný. 

Hlasování na voličský průkaz 

Na voličský průkaz může volič hlasovat v jakémkoliv volebním okrsku na území České 

republiky nebo ve zvláštním volebním okrsku v zahraničí. 

Při ztrátě nebo odcizení voličského průkazu nelze vydat duplikát. 

Kde lze o voličský průkaz žádat: U obecního úřadu v místě trvalého pobytu voliče. 

Hlasování do přenosné volební schránky 

Volič může požádat ze závažných, zejména zdravotních nebo rodinných, důvodů 

obecní úřad a ve dnech voleb svoji okrskovou volební komisi o to, aby mohl hlasovat 

mimo volební místnost do přenosné volební schránky. Okrsková volební komise však 

může vysílat své členy s přenosnou volební schránkou pouze v rámci svého volebního 

okrsku. 

Připravila Bohdana Tobiášková, informační výbor 

Hledáme dobrovolníky pro roznos zpravodajů v částech Nová Ves a Nové Ouholice. 

Zájemci se mohou hlásit na obecním úřadě. 

B. Tobiášková, informační výbor 
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Prosincová členská schůzka proběhla opět v sále obecného úřadu. Mnozí ocenili, že se 

už na místo schůzky nedostávali přes staveniště, ale pěkně pohodlně s využitím 

nových chodníků. Proto se nás asi sešlo tentokrát hodně. S povděkem jsme ocenili,     

že si mezi nás opět našel cestu nový pan starosta Nové Vsi, a že aktivně reagoval       

na program schůzky. Ve vzpomínce aktivit uplynulého období jsme poděkovali těm 

z nás, kteří přispěli tím, že uklidili kolem pomníků a vybraných hrobů, nebo vysbírali 

odpadky kolem komunikací, zejména u semaforů.  

Velmi příznivý ohlas měl poznávací výlet do Prahy – s využitím možnosti bezplatné 

prohlídky pro starší 70 let jsme tentokrát  navštívili Pražský hrad, zejména pak jeho 

nejatraktivnější části – děkujeme, pane prezidente.  

  

Značnou část schůzky jsme, s využitím jazykových testů, věnovali souboji 

s Alzheimerem. Krom jiného došlo na souhrnné řešení slovních úloh, které bývají 

součástí obsahu našich schůzek.  Vrcholem schůzky byla příležitost spolu s panem 

starostou popřát ke krásným kulatinám paní Vojtíškové. Schůzku jsme zakončili 

„kolaudací“ nové silnice a chodníků při společné cestě k novoveské zvoničce, kde 

jsme obdivovali slaměný betlém. 

Do konce roku už kromě výletu do předvánoční Prahy spojené s návštěvou divadla 

Lucie Bílé vlastní akce neplánujeme. Předpokládáme, že se setkáme na hromadných 

akcích organizovaných kulturním výborem a při přebírání betlémského světla. Další 

členská schůzka je plánovaná na 12. ledna opět do sálu obecního úřadu, výroční 

členská schůzka spojená s volbou nového výboru bude v únoru.    

VŠEM SPOLUOBČANŮM PŘEJEME POHODOVÝ ADVENT, VÁNOČNÍ SVÁTKY                          

A VŠE DOBRÉ V ROCE 2023. 

Předseda spolku Ing. Bruno Vognič    
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"Vážení spoluobčané, vážení zákazníci,  

už tu s Vámi budeme skoro 3 roky a my si uvědomili, že jsme přímo s Vámi nikdy skrz 

zpravodaj nebo oficiální prohlášení nekomunikovali. Vždy to bylo spíše přes obec 

nebo když jste se ptali přímo u nás v obchodě.  

Během těch let se k nám bohužel dostalo spousty stížností a byly 

samozřejmě  oprávněné, což chápeme z hlediska zákazníka. Ať to bylo prošlé zboží, 

nedostačující pečivo, laxní přístup, nebo chybějící zboží a v posledních měsících            

i zhasnutá světla. Proto jsme si uvědomili s poslední stížností, respektive si to 

uvědomili moji rodiče, že jsme Vám nikdy nic nesdělili, kór v posledním roce, kdy to      

s naším podnikáním šlo velmi z kopce.  

Během toho roku bylo tolik zlomových bodů, kdy to rodiče chtěli vzdát. Poslední 

zlomový bod byl, kdy chtěli obchod uzavřít před odjezdem do Vietnamu, kdy padlo      

v konverzaci, že by se nevrátili, a obchod se zavřel, popřípadě, že by šli kompletně 

jinam. Tehdy jsem o kompletním zavření obchodu mluvila ještě s panem starostou         

a závěrem byla spíš otázka, jestli by to mým rodičům vůbec pomohlo, a totéž jsme 

probrali teď v listopadu na úřadě, jestli by to vlastně pomohlo i obci. 

Ono se to dobře čte, ale těžko se člověk vcítí do situace - rodiče tu žijí více než 

polovinu života, migrovali sem za lepší budoucností  jak pro sebe, tak pro děti,              

a neživí jen mé sourozence, ale živí také rodinu ve Vietnamu, což je v naší kultuře 

povinnost - živit svou rodinu v jakémkoliv případě. A i bohatý člověk ve Vietnamu      

je chudý zde v Česku. A když vy to v Česku začnete psychicky vzdávat                               

a krachovat finančně (což je v dnešní době důležitější), tak už je to špatné.  

S uzavírkou silnice se nám prakticky uzavřel i byznys. Obchod byl primárně zřízen         

k zásobování občanů v obci, ale pravdou je, že alespoň 60 % tržeb vytvářeli 

projíždějící kamioňáci. A najednou nám to 

bylo odříznuté. Obec nám prominula 

nájemné, a za to jsme byli neskutečně vděční. 

Časem to ale přestalo stačit kvůli zvyšujícím   

se zálohám na elektřině, a popravdě, měsíční 

zálohy 25 tisíc z původních desíti jsou 

likvidační. Doufáme, že to se zastropováním 

cen od nového roku bude lepší. Proto je 

obchod zhasnutý a vy musíte překračovat 

zboží za tmy, a dvě ze tří chladniček jsou 

odpojené. A zkrátit otevírací dobu je nesmysl, 

někteří z Vás jezdí domů pozdě, a spíše by 

uvítali prodloužení doby. 

A pak z toho bohužel jsou stížnosti, a proto 
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jsem psala, že jsou oprávněné, protože to z druhé strany málokdo pochopí a naštve 

ho to.  

Někdy dojde pečivo dřív, a jste naštvaní, že do večera už není. Bohužel to se nedá 

ovlivnit, někdy se zastaví někdo svátečně a vykoupí ho už v 11 hod. dopoledne, aniž 

by si ho objednal. Někdy zbyde polovina bedýnek až do večera. A pak se suší vzadu   

ve skladu (viz foto).  

Bohužel nám i jedna společnosti zrušila dodávky pečiva, že se jim nevyplatí kvůli pár 

kusům objíždět přes vesnice. A zajet pro pečivo v dnešní době cen třeba do Penny, 

když máte z rohlíku 0,1 Kč ...  

A prošlé zboží je k naštvání, to tedy je, nejen pro vás, ale i pro nás. To samo sebou 

nejde, aby to takhle bylo, ale výše uvedené aspekty k tomu akorát dopomohly. Proto, 

když jsem v polovině listopadu dostala zprávu se stížností a předala ji rodičům, napadl 

nás tento osobní dopis. Přijela jsem s rodinou a dali jsme se do kontroly zboží. Určitě 

jste si všimli na konci listopadu ledniček plných prošlého zboží (viz foto). Tolik jsme 

toho nikdy v žádném obchodě neměli, a to ani za dobu před uzavírkou. Vždycky          

to byly jen hromádky v prostoru před pokladnou. 

Pokud se stane, že najdete i tak v regálu prošlé zboží, které patří na hromádku, 

prosím upozorněte nás na to, a popřípadě, že to zjistíte až doma, tak nám to doneste 

prosím zpět, abychom vám vrátili peníze. 

Takže ono se hezky řekne, oni podnikají, jsou vlastními páni, mají tolik peněz, ale 

skutečnost je jiná. Dejme si to jen do čísel, když se tržby propadnou o 60 %, jako 

kdyby Vám v práci sebrali 60 % platu, ale plaťte stejné nebo vyšší náklady a ještě         

z toho kupujte jídlo (zboží) za vyšší cenu do zásob. 

Tímhle si ale nechceme stěžovat, naopak žádáme o pochopení.  

S otevřením části silnice, která se opravdu povedla, se nám zajiskřilo zase na lepší 

časy. S tím věříme, že přijdou lepší tržby, a od toho se odvíjí ty lepší věci - lepší 

zásobování, více projíždějících zákazníků, lepší prodej, opravy světel a chladniček,       

a po novém roce i levnější elektřina! A na to se my, věřte nebo ne, neskutečně 

těšíme. Proto bychom se vám všem chtěli omluvit. Dlužili jsme vám to. A také to 

chtělo fér vysvětlení. 

Uvědomujeme si, že slova v tomto případě nemusí pro vás hrát nějakou roli a omluva 

vám může přijít k ničemu, že byste raději činy. Přesto bychom vám všem chtěli slíbit 

to, že budeme dělat vše, co bude v našich silách, aby se vše vrátilo postupem času    

do normálu, jako tomu bylo dříve, a vy u nás zase, možná i rádi, nakupovali. Když 

budete věřit i vy, a podpoříte nás, tak to bude jen lepší a lepší. 

Také jsme zřídili emailovou adresu POTRAVINY.NOVAVES@GMAIL.COM, kam můžete 

psát podněty, otázky a stížnosti, abychom mohli všichni komunikovat napřímo. Není 

nad přímé a férové jednání. Děkujeme, že jste to přečetli až do konce. 

Za celou rodinu z obchodu, dcera Kieu Oanh Pieterová" 

mailto:POTRAVINY.NOVAVES@gmail.com
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ROZSVĚCENÍ STROMEČKU V NOVÉ VSI 
V pátek 25. listopadu, před prvním adventním víkendem, jsme po půl páté rozsvítili 

první stromeček v obci – tradičně u obecního úřadu.  

Zazpívat nám k tomu přijel sbor Období sboru z Nelahozevsi. Koledy v jejich podání 

byly krásným zážitkem. 

 
B. Tobiášková, kulturní výbor 

ROZSVĚCENÍ STROMEČKU V MIŘEJOVICÍCH 
Tento rok se vánoční stromek v Miřejovicích rozzářil již 25. 11. Po páté hodině večerní 

se začalo se zdobením a po šesté, kdy už se sešla většina sousedů, se náš stromek 

rozsvítil do listopadového večera. Za popíjení svařeného vína a horkého čaje a zobání 

kupovaných i domácích dobrot se příjemně trávený čas protáhl až k desáté hodině. 

  

Za MK Miřejovice Dana Burianová 
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ADVENT VE MLÝNĚ 
V sobotu 26. listopadu odpoledne se vánočně 

nazdobený mlýn a jeho nádvoří opět zaplnily 

návštěvníky, abychom společně přivítali 

Advent. 

V hlavní mlýnici probíhalo adventní tvoření    

a komentovaná prohlídka mlýna. Prostory 

nově zrekonstruované druhé mlýnice zaplnily 

stánky s vánoční nabídkou a také krásná 

muzika v podání Jirky Šámala a jeho hung drumu, hudebního nástroje, který většina 

z nás slyšela a viděla poprvé v životě. Pro zahřátí se venku nabízelo bohaté 

občerstvení – nápoje, polévka, halušky, sladké… V půl páté nám u stromečku 

zarecitovaly děti z mateřské školy a společně jsme rozsvícení stromečku také 

odpočítali.  

Odpoledne uteklo jako voda a teď už nezbývá než se těšit na jaro, kdy se nám brány 

mlýna opět otevřou k návštěvě. 

     

 
B. Tobiášková, kulturní výbor 



 16 

ROZSVĚCENÍ STROMEČKU NA VEPŘKU 

 
Krásný stromeček rozzářil Vepřek v neděli 27. listopadu večer. Nechyběly prskavky, 

občerstvení a malé hudební vystoupení. 
SLAMĚNÝ BETLÉM NA NÁVSI 
Nová Ves má betlém! Slaměný, s postavami 

v životní velikosti, se zvířátky i kometou. A víme,     

že se líbí a že historické zvoničce moc sluší. Každý 

večer se na něm rozsvítí světýlka. Přijďte                  

se podívat, má to kouzlo.   

Za nápad a realizaci děkuji rodinám Č. a S. z Nové 

Vsi. Společně jsme si betlém rozsvítili v neděli       

27. listopadu večer. Doufáme, že nám ho nikdo 

nezničí a bude na stejném místě stát během 

Adventu i za rok.  

Co myslíte, neslušel by podobný betlém i ostatním 

částem obce?  

B. Tobiášková, kulturní výbor 
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MIKULÁŠSKÉ ODPOLEDNE VE STARÝCH 
OUHOLICÍCH 

V sobotu 3. prosince se konalo v hospůdce U hasiče Mikulášské odpoledne. Pro malé 

návštěvníky byl připraven zimní hrací koutek s vánočními aktivitami, všichni si mohli 

ozdobit perníčky a v dílničkách si vyrobit různé adventní dekorace.  

Čekání na Mikuláše probíhalo v příjemné a pohodové atmosféře a my doufáme,        

že si ho všichni užili. V pět hodin jsme se sešli venku u vánočního stromku, který nám 

rozsvítil pan starosta s paní místostarostkou. Poté jsme již netrpělivě očekávali 

příchod Mikuláše a čerta, kteří dorazili okolo půl šesté a všem dětem donesli sladkou 

nadílku.   Za Spolek Soptíci Eva Vaďurová 

  
Spolek Soptíci Vám všem přeje pohodově strávený adventní čas, veselé 

Vánoce, do nového roku jen to nejlepší a těšíme se na společné setkávání       

i v příštím roce.     

 
Tohle povedené trio navštívilo v pondělí 5. prosince naši mateřskou školku. 
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KOLOBĚH ŘÍP – PRAHA v sobotu 3. prosince 

Koloběh je závod dvojice muž + žena, kteří se střídají o jedno kolo na 50 km trase.      

V Okrašlovacím spolku Nových Ouholic a okolí jsme tradičně připravili pro závodníky 

občerstvení. 

  
Dnes to v tom blátě s rozbředlým sněhem bylo výživné. Sláva udatným závodníkům! 

   
Za Okrašlovací spolek Nových Ouholic a okolí M. Exner 
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BRATŘÍČCI NA ŘÍPU 
Jednou z krásných adventních akcí tohoto kraje je již tradiční vystoupení volného 

sdružení špičkových zpěváků z Moravského Slovácka, kteří si říkají Bratříčci, se svými 

koledami. Vystupují spolu se stejně naladěnými muzikanty vždy postupně v Praze, 

v klášteře v Roudnici a v neděli po poledni v rotundě na Řípu. Letos jsme měli                

to štěstí, že jsme se s nimi po covidových letech mohli znovu potkat. Jedenáctičlenný 

mužský sbor podpořený pěti muzikanty se zasloužil o mimořádný zhruba hodinový 

zážitek.  

Jednalo se o směsici spíše méně známých špičkově zazpívaných adventních koled. 

Bratříčci svůj repertoár průběžně obměňují a pro letošek zařadili i několik koled, které 

jsme si zazpívali s nimi. Protože některé ze zpěváků i muzikantů znám z dřívějšího 

společného folklorního působení, vím, že jsou posbíráni z téměř celé Jižní Moravy.       

Je mi trvalou záhadou, jak se jsou schopni tak kvalitně de facto bez nácviku sezpívat       

a sehrát.  

   

Pro nás jsou vždy jejich vystoupení svátkem umocněným výstupem na Říp samotný      

a návštěvou rotundy. Čím horší počasí a s tím vše související, tím silnější prožitek.  

Letos jich bylo poměrně dost. Sychravé počasí je pro tuto záležitost už letitou 

normou, to se nepočítá, ale na konci aleje bezprostředně pod vlastním úpatím hory 

nás překvapil družný vodník. Smysl jeho výskytu zde „je na palici“.  

Hromady kmenů dávají pocit postupného odlesnění hory a následná realita 

rozsáhlých vývratů toto potvrzuje. I sama rotunda postupně ztrácí svoje kultovní 

kouzlo. Člověk ještě pochopí, že od poslední návštěvy přibyla pokladna, reklamní 

předměty – ale v rotundě je nyní natrvalo i televize – na mě trochu moc komerce.  

Ing. Bruno Vognič  
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ADVENTNÍ KONCERT V KOSTELE 

Ta pravá sváteční atmosféra na nás dýchla v neděli 4. prosince při adventním 

koncertě v kostele Narození Panny Marie na Vepřku. 

Na programu byly roráty v podání nám již známého Období sboru. Zahrálo nám také 

trio Scherzo clarinetto. Programem a milým slovem nás provedl pan Petr Belica 

z kralupské farnosti. Děkujeme! 

   
Bohdana Tobiášková, kulturní výbor 

MIKULÁŠSKÝ PRŮVOD 
Po zkušenostech 

s předchozích let, kdy se 

nám mikulášský průvod 

osvědčil, jsme se 

rozhodli v tradici vzniklé 

z nouze covidových let 

pokračovat. Mikuláš se 

svou družinou vyšel v půl 

páté z Miřejovic, 

pokračoval přes Staré 

Ouholice, Nové 

Ouholice, Novou Ves       

a svou práci zakončil     

na Vepřku. Letos jeho 

družinu ještě doplnil 

druhý čert a samozřejmě nechyběl anděl se svou nádhernou svatozáří. Malí i velcí      

za Mikulášem vyšli ze svých domů, aby ho pozdravili, přednesli básničku nebo jen 

z dálky zamávali. Děkujeme všem zúčastněným, ať už postavám nebo řidičům,            

za jejich pomoc.  Za MK Miřejovice Jiří Karas 
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ŠTĚDRÝ DEN  
máme už léta spjatý se setkáváním na návsi. Po dvouleté pauze se k této milé tradici 

můžeme zase vrátit. Ve 14 hodin se proto těšíme na viděnou u zvoničky.          

Nebudou chybět koledy ani občerstvení. 

Mezi 14. a 16. hodinou si můžete s lucerničkou zajít pro betlémské světlo do kostela 

na Vepřek a rozzářit si tak s ním svůj domov u štědrovečerní večeře. V kostele bude 

k vidění betlém, který pochází z 18. století a který nám zapůjčila do kostela kralupská 

farnost. Betlém bude vložený v oltáři (rovněž z 18. století) pod Pannou Marií.     

V 15:45 se rozezní zvony vepřecké zvonice.  
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Již po deváté se 1. 1.2023 sejdeme na návsi 

v Nové Vsi, abychom nový rok přivítali pohybem.  

Ve 14 hodin tak mohou účastníci Novoročního 

běhu vyrazit na trať, která je provede všemi 

částmi naší obce.  

Je třeba zdůraznit, že označení běh je trochu 

zavádějící. Cestu je možné absolvovat jakýmkoliv 

způsobem bez použití „motorů“.  Takže jít, běžet, 

jet na kole nebo koloběžce, vézt se v kočárku ... 

Jedinou hnací silou je nadšení a chuť strávit 

hodinku, případně dvě, na čerstvém vzduchu       

se svými známými a sousedy. A vítáni jsou 

samozřejmě i naši čtyřnozí kamarádi všech 

možných velikostí, druhů i barev. Novoroční běh 

není závodem, je to akce pořádaná hlavně pro 

dobrou náladu. A tu bude možné si na konci 

v Miřejovicích vylepšit ještě dobrým svařáčkem    

a určitě se najde i něco drobného k zakousnutí. 

Tak už se na všechny moc těšíme a ať se nám ten devátý ročník vydaří. 

Za MK Miřejovice Dana Burianová 

Maratonklub Miřejovice Vám přeje krásné svátky a vše 

nejlepší do nového roku. Těšíme se na setkání při mnoha 

sportovních akcí, které pro Vás na příští rok plánujeme. 
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SATRANŮV MLÝN – 10 let obnovy a cesty 
od naivního nadšení k postupnému vystřízlivění 

Díl V. – Rok 2013 aneb Povodně a velké neplánované stěhování 

V lednu roku 2013 jsme získali stavební povolení na první fázi obnovy mlýnice – 

„Oprava krovu a střechy a stropu pod ním“. Na základě tohoto povolení jsme požádali 

o dotaci Ministerstva kultury z havarijního fondu určeného na opravu kulturních 

památek. Podařilo se nám získat dotaci 120 000 Kč a mohli jsme zahájit opravu. 

Rozsah původně plánovaných oprav byl nakonec zcela změněn, protože do realizace 

výrazně vstoupily červnové povodně. Špatný stav nosných konstrukcí v 1. podzemním 

podlaží ještě zhoršila přívalová voda, takže veškeré práce se zaměřily výhradně          

na stabilizaci nosných konstrukcí v suterénu 

mlýnice. V podstatě všechny nosné trámy byly 

postupně protézovány, přičemž musela být 

„vynesena“ veškerá technologie, která je na 

konstrukcích zavěšena. Bylo velmi těžké najít 

„dobrodruha“, který se do této zakázky pustí. 

Nakonec se vše podařilo a ke konci roku byla 

část suterénu stabilizována. 

Současně probíhalo projektování druhé fáze 

obnovy barokní mlýnice. Této části se zhostil opět 

Girsa AT. Projekt s názvem „1. etapa obnovy – 

restaurování pláště + rekonstrukce přístavby“ 

měl zřejmě za cíl zmást názvem nepřítele 

(památkáře?), neboť se jednalo již o 2. etapu 

obnovy. Diskuse s památkáři byla tentokrát 

mnohem náročnější, takže projekt byl hotový      

až v roce 2014. 

Na obytných domech pokračovaly práce 

primárně v interiéru. Podlahy, koupelny, 

schodiště, kamenná dlažby, „půdovková“ 

dlažba, kachlová kamna….  

Vše se pomalu (opravdu jen velmi, velmi 

pomalu) chýlilo ke konci. Truhlářská dílna jela 

naplno. Vyráběli jsme zde část interiérových 

dveří, upravovali dřevěné podlahy, vyráběli 

schodiště do podkroví. 
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Na konci května začaly velmi vydatné deště. A pak přišel červen. Voda ve všech tocích 

nebezpečně stoupala. Neustále jsme sledovali potok a uklidňovali se, že hladina          

je ještě celkem nízko. Jenomže voda nepřišla od potoka, ale přímo od Vltavy.               

A napáchala velkou paseku. Ve vodě jsme „utopili“ nejen spoustu stavebního 

materiálu, ale také osobních věcí, které jsme již několik měsíců poctivě přiváželi         

na stavbu k uskladnění. To abychom toho potom při stěhování neměli tolik na práci 

(jak vymyslel můj manžel). No, opravdu toho pak bylo na stěhování míň, ale přišli 

jsme o starožitný nábytek, který jsme si předem do mlýna nakoupili, staré desky, 

které jsme několik let sbírali, a taky o spoustu jiných věcí, které už tolik nemrzí             

a z nichž část by byla pravděpodobně dodnes uskladněna někde v krabicích.  
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Likvidace škod po povodních a špatná koordinace prací na stavbě ze strany realizační 

firmy mě utvrdily v přesvědčení, že se musíme na stavbu přestěhovat, abychom byli 

s řemeslníky v každodenním kontaktu. V srpnu jsme se definitivně rozloučili s naším 

starým bydlištěm v Říčanech a přestěhovali se na Vepřek. Na staveniště. V domě byla 

v té době hotová pouze jedna místnost – naše ložnice. O kuchyni jsem si mohla 

nechat jen zdát. S námi v domě bydleli i řemeslníci, kteří v interiéru pracovali. 

Kameníci, kteří pokládali původní historickou opukovou dlažbu v domě a kamenné 

schodiště do patra, nastupovali do práce přesně v době, kdy jsem děti ukládala 

k večernímu spánku. A za našimi ložnicovými dveřmi pracovali do 5 do rána. Pak celé 

dopoledne prospali. Tak se to opakovalo několik týdnů. V dětském pokoji (respektive 

v jeho torzu) bydlel na zemi ve spacáku restaurátor, který maloval stěny a stropy. 

Ráno jsme se všichni společně sešli u naší rychlovarné konvice a desky, která 

suplovala kuchyňskou linku a stůl. 

Tato fotografie přesně vystihuje náš 

tehdejší život. Práce na domě jsou v plném 

proudu a já odvádím nejmladší dceru do 

školky (poté, co ji vzbudil zvuk sbíječky). 

No, byla to zvláštní doba, na kterou určitě 

nikdy nezapomeneme. Měli jsme možnost 

(velmi zblízka) poznat nesmírně zajímavé 

lidi, se kterými bychom se asi jinak nikdy 

nesetkali. Každý v domě zanechal svůj 

otisk a kus svého mistrovství.  

Na podzim jsme začali pracovat na projektu dvora. Plánovali jsme, které části 

zůstanou „zelené“ a kde budou zpevněné plochy. Věnovali jsme velké úsilí výběru 

projektanta a strávili jsme množství hodin diskusí nad projektem. To jsme ještě 

netušili, jak zbytečná práce to bude. Z projektu byl zrealizován zatím pouze chodník      

a schody od vstupní branky k mlýnici. Návrh dvora jsme od té doby asi 100x předělali 

a jeho realizace je (zatím) v nedohlednu. 

Pavlína Linzerová 
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CO NEVÍM – NEPOVÍM 
Inspirací mě tentokrát bylo periodikum „ 5+2“ z 3. června 2022. 

 Jak se dostal fotbal do Čech?  

Podle dostupných údajů se povědomí o fotbalu dostalo do českých zemí zásluhou  

hraběte Kinského – rakouského atašé v Anglii. První vlastní hra byla údajně k vidění 

roku 1875 v Heřmanovém Městci na lukách zámeckého parku. Hrálo se na jednu 

branku rukama i nohama, takže spíše se hra podobala ragby.  

„V té době se hra začala šířit i na český venkov. Zasloužil se o to učitel gymnázia 

z Roudnice nad Labem Jan Sommer. S fotbalem se seznámil v Anglii, kde působil jako 

vychovatel. Po návratu uvedl coby pedagog všestrannou hru s balonem mezi studenty. 

Fotbal začal mladíky zajímat a právě Roudnice se stala dějištěm vůbec prvního 

oficiálního zápasu v kopané v českých zemích. Psal se rok 1887 (jiné prameny tvrdí 

1892) a proti sobě stáli tamní veslaři a druhý tým tvořili sokolové. Hrálo se podle 

pravidel rychle přeložených z angličtiny, hřiště na roudnickém ostrově uprostřed Labe 

bylo vyznačeno tyčkami, hráči, aby se rozeznali, nosili šerpy. Obecenstvo hře ještě 

příliš nerozumělo, a tak se zápas odehrával pro „velké obveselí“ jak se tehdy psalo.   

Kluby Sparta a Slávie vznikly až následně. První jejich vzájemné derby proběhlo v roce 

1896 v Praze na Císařské louce a údajně hned při něm vznikla dodnes trvající 

řevnivost těchto špičkových fotbalových mužstev. Kdy se dostal fotbal do Nové Vsi,    

to jsem se nedopátral. Fotbalisti mají v logu letopočet 1940. Pokud je to rokem vzniku 

jejich klubu, ví snad jen oni sami. Faktem je, že se zde fotbal hrál i po celou dobu 

protektorátu, a to ještě v dubnu 1945. Sokolové to nebyli. Podle zmínky v kronice 

provozovali jako jediný kolektivní sport, kterým byl volejbal.  
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  Při pročítání zmíněné tiskoviny jsem narazil ještě na jednu zajímavou sportovní 

informaci. V našem okolí vyrůstali nejenom významní muzikanti, ale i významní 

čeští sportovci. Na druhých moderních olympijských hrách v roce 1900 získal první 

medaili František Janda-Suk, český atlet a vůbec první Čech, který se umístil na 

olympijských stupních vítězů. Pocházel z Postřižína u Mělníka. Exceloval zejména 

ve sprintu, hodu kladivem, koulí a diskem. Jako první člověk v moderních hrách při 

hodu použil otočku. Právě v disku získal stříbro. Za své umístění obdržel jako 

odměnu stolní kalendář.  

B. Vognič, kronikář  
 

  

 

23. prosince  Vánoční setkání ve Starých Ouholicích - od 15:30 hod.  

24. prosince Štědrodenní setkání na návsi - od 14 hodin v Nové Vsi 

24. prosince Betlémské světlo v kostele na Vepřku - od 14 do 16 hodin 

1. ledna 2023 Novoroční běh - ve 14 hodin z novoveské návsi 

8. ledna Výlet Turist. klubu KUDYKAM - od 10 hodin, Dolní Chabry, www.vyslap.cz 

12. ledna Výroční schůze Spolku seniorů - od 14 hodin v sále OÚ 

13. - 14. ledna 1. kolo prezidentských voleb 

27. - 28. ledna  2. kolo prezidentských voleb 
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